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pozvánkY

sTReTnuTie občianskych združení
vedeli ste, že v Rusovciach sídli až sedemdesiat občianskych združení? nie všetky síce vyvíjajú v dnešnej
dobe činnosť, ale aj po ich odpočítaní zostáva slušný počet tých aktívnych. zaoberajú sa naozaj širokou
škálou činností – prácou s deťmi, starými, chorými či postihnutými občanmi, venujú sa športu, kultúre,

komunitnému životu, životnému prostrediu alebo motorizmu a veteránom. 

Zástupcovia vyše dvadsiatich občianskych  prijali
starostkino pozvanie a koncom marca na miest-

nom úrade spolu so starostkou Luciou Tulekovou
Henčelovou hľadali možnosti zintenzívnenia vzájomnej
spolupráce či zlepšenia komunikácie. Viaceré OZ sa
navzájom spoznali, dohodli na ďalšej spolupráci pri
organizovaní rôznych podujatí v Rusovciach a vzá-
jomnej výpomoci. 
Veríme, že aj takáto spolupráca prispeje k budovaniu
komunity, zvyšovaniu kvality života v Rusovciach
a vzájomnému spoznávaniu. 
Ak je aj niekto z vás zástupcom občianskeho združenia
alebo inej aktívnej skupiny a máte záujem pridať
k tejto iniciatíve, dajte o sebe vedieť starostke na email starostka@bratislava-rusovce.sk.

Text a foto: Palo Mokráň

              27. 4.   sobota
jaRná bRiGáda

Rusovský park

              30. 4.   utorok
sTavanie mája

námestie pri fontáne

                 4. 5.   sobota
zadunajský majáles 

Rusovský park

              18. 5.   sobota
susedský TRh

mufuza pub

              24. 5.   piatok
noc kosTolov

kostoly v Rusovciach

              27. 5.   pondelok
Rusovská kvaPka kRvi

Pastoračné centrum

              31. 5.   piatok
Rusovce a klimaTické zmeny
(diskusný večer) Pastoračné centrum

           1.-2. 6.   sobota, nedeľa
oslava mdd

sĽuk

                 7. 6.   piatok
bRiGáda naše mesTo

miestny úrad

              15. 6.   sobota
susedský Piknik

Farská záhrada

Fašiangový sprievod organizovaný spoločne kukulienkou, 
dFs Gerulata a dobrovoľnými hasičmi

Pri organizácii podujatí zvykli často spolupracovať viaceré združenia
v Rusovciach 

mFk sa dlhodobo venuje práci s mládežou Tradičné stretnutie veteránov

Pozvanie starostky mČ bratislava-Rusovce prijali zástupcovia vyše
dvadsiatich občianskych združení, ktoré majú sídlo v našej mestskej časti

Čo nás v Rusovciach Čaká 
v najbližších dvoch mesiacoch



Milí Rusovčania, 
aj touto formou sa vám budem prihovárať a približovať dianie
v mestskom zastupiteľstve a na magistráte hlavného mesta
Bratislavy. Za posledné obdobie som si uvedomil, ako veľmi je
dôležité byť informovaný. Mať dostatok informácií a faktov,
aby som si vedel spraviť vlastný názor, nie len prevziať prvotnú
a často nie úplnú informáciu k danej téme. 
Na minulom mestskom zastupiteľstve sa mi podarilo presadiť

uznesenie, ktorým sme zaviazali primátora, aby spolu so svojím tímom odborníkov vytypovali verejné
priestranstvá ako zóny bez pesticídov. Cieľom je postupne zmeniť povedomie a následne i správanie
Bratislavčanov a zabezpečiť tak kvalitný život pre nás, naše deti či budúce generácie. 
Ide o ochranu zdravia obyvateľstva, ale aj o ochranu a v mnohých prípadoch aj o záchranu rôznych živočíšnych
druhov. Podobné uznesenie sme prijali aj v Rusovciach a veľmi sa tomu teším. Ide len o pozemky vo vlastníctve
alebo v správe MČ Rusovce.  Súčasťou pravidiel by mala byť aj lepšia komunikácia s poľnohospodármi
a následne aj lepšia informovanosť obyvateľov o tom čo, kedy a kde presne sa plánuje aplikovať.
Na ostatnom zastupiteľstve sme schválili rozpočet hl. mesta Bratislavy, v ktorom sa na Rusovce nezabudlo.
Ako poslanecké priority sa mi podarilo do rozpočtu presadiť zmenu značenia prechodu pre chodcov pri
zastávke MHD Vývojová. Dopravný projekt sme vypracovali ešte v minulom období, je schválený všetkými
dotknutými orgánmi, a teda stačí ho len vybudovať.  Dokončí sa oprava chodníka pri Gaštanovej aleji
a následne sa bude systematicky pokračovať v rekonštrukcii chodníkov na Balkánskej ulici.
V položke peňažného fondu BA je 56 150 eur na rekonštrukciu telocvične v našej ZŠ, ktorú Rada
peňažného fondu schválila ešte v minulom roku. Tiež sa veľmi teším, že vedenie mesta myslí aj na múzeum
Antická Gerulata a pokúša sa získať financie zo zdrojov EÚ.
Z mojej strany momentálne zatiaľ aspoň toľko. Usilovne pracujem na tom, aby som vám v budúcom vydaní
Rusovských novín odprezentoval ďalšie projekty, ktoré sa mi v meste podarilo presadiť v prospech Rusoviec. 

radoVaN JeNčík, miestny a mestský poslanec 
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Z rokovania poslancov 
miestneho zastupiteľstva

12. marec 2019
l Starostka predstavila návrh zvýšenia

poplatkov za stravu v školskej jedálni
na základe nárastu výdavkov na
mzdy, vykurovanie a vybavenie je-
dálne. Poslanci namietali hlavne fakt,
že toto zvyšovanie cien zatiaľ nebolo
prerokované s rodičmi, zaoberala sa
ním doteraz iba Rada školy. Návrh
preto odmietli. Hlasovanie: ZA: Mo-
kráň, Zjavková, Dubovská, Karác-
sony, ZDRŽALI SA: Vandrášeková,
Jenčík, Lošonský, Filaga.

l Zriaďovateľ predložil návrh na vý-
menu dvoch členov Rady školy:
p. Lošonského a p. Vandrášekovú
za p. Zjavkovú a p. Šarišského s cie-
ľom zvýšiť akcieschopnosť Rady
školy, zabezpečiť plnenie volebného
programu starostky v oblasti školstva
a ďalšie zlepšovanie kvality školy.
Tento návrh nebol priaznivo prijatý
niektorými poslancami, podľa nich
bola doterajšia práca odvolávaných
členov prínosná a nevidia dôvod na
výmenu. Návrh preto zamietli. Hla-
sovanie: ZA: Kalmár, Mokráň, Zjav-
ková, Dubovská, ZDRŽALI SA: Ka-
rácsony, Jenčík, Vandrášeková, Fi-
laga, Lošonský.

l Poslanci schválili štatút Rusovských
novín aj nové zloženie redakčnej rady.
Predchádzala tomu búrlivá diskusia
aj návrhy na iné zloženie redakčnej
rady. Žiadne z navrhovaných zmien
neboli schválené a redakčná rada
v zložení Zuzana Červenáková, Valéria
Kmeťová, Pavel Mokráň, Oľga Vies-
tová a Beata Vrzgulová bola odsúhla-
sená. Hlasovanie: ZA: Kalmár, Du-
bovská, Mokráň, Zjavková, Karácsony,
ZDRŽALI SA: Jenčík, Vandrášeková,
Filaga, Lošonský.

l Poslanci schválili členov komisií pri
miestnom zastupiteľstve, ako aj rám-
covú náplň činnosti komisií. Hlaso-
vanie: ZA: Kalmár, Dubovská, Mok -
ráň, Zjavková, Karácsony, ZDRŽALI
SA: Jenčík, Vandrášeková, Filaga,
Lošonský.

l Poslanec Radovan Jenčík kritizoval
vypovedanie nájomnej zmluvy na po-
zemok, ktorý malo v nájme OZ Krajšie
Rusovce. Kritizoval starostku, že koná
v rozpore s uzneseniami poslancov
a proti verejnému záujmu. Starostka,
naopak, argumentovala protiprávnos-
ťou súčasného stavu aj výzvami ma-
gistrátu na vrátenie pozemku do
správy mesta. P. Jenčíkovi sa podarilo
presadiť uznesenie, ktoré zaviazalo
starostku opätovne prenajať pozemok
OZ Krajšie Rusovce a bezodkladne
pripraviť podklady na začatie procesu
zmien a doplnkov územného plánu
zóny. Hlasovanie: ZA: Jenčík, Van-
drášeková, Filaga, Lošonský, Mokráň,
Zjavková, Karácsony, ZDRŽALI SA:
Kalmár, Dubovská.

mÚ informuje

Pokračovanie na strane 4

Milé Rusovčanky, 
milí Rusovčania,

prvé jarné mesiace
máme za sebou. Verím,
že prílev teplých dní
a  slnečných lúčov vo
vás, rovnako ako vo
mne, vzbudzuje poteše-
nie z  prechádzok, ako
aj „dobíja baterky“.
Moje uplynulé dni boli
pracovne náročné, podali sme niekoľko projektov
a  budeme si držať palce, aby sme s  nimi boli
úspešní. Ak by sa tak stalo, na jeseň by sme mohli
dokončiť zateplenie materskej škôlky, zrekon -
štruovali by sme jedáleň i  telocvičňu v  škole,
spevnili oporným múrom futbalový štadión, dali
novú fasádu budove MFK, spustili novú mobilnú
aplikáciu pre našu mestskú časť, osadili kamery
na vybrané miesta, vynovili požiarnu zbrojnicu,
či založili novú tradíciu – usporiadali Medzinárodný
bábkarský festival. 

Toto všetko by však nebolo možné, ak by sme na
spracovanie odborných podkladov nemali na našom
úrade kvalifikovaných ľudí. Odbornosť získali nielen
praxou, ale museli na začiatku rovnako ako všetci
„drať školské lavice“. Nástup do školy je považovaný
za kľúčový faktor pri vytváraní vzťahu k vzdelávaniu.
To, aký učiteľ nás bude v prvých rokoch viesť, i to,
akých spolužiakov budeme mať v triede, utvára náš
pocit a potrebu učiť sa po celý život. 

Hovorí sa, že nielen chlebom je človek živý.
Kvalitná škola, dobrí učitelia a hodnotovo zdravé
školské prostredie sú pre mňa prioritou v  tomto
volebnom období. Som presvedčená, že viac ako
materiálne vybavenie a nové priestory je pre naše
deti dôležitejšie, či do školy chodia radi, či tam na
ne čakajú motivovaní učitelia a či sa cítia v kolektíve
svojich rovesníkov bezpečne a akceptovaní. Osobne
som v živote mala viac šťastia na tých dobrých
než na tých priemerných učiteľov, preto si ich
vážim a  význam ich práce v  kontexte dnešných
dní vnímam ako kľúčový. Sú to oni, ktorí pomáhajú
našim deťom pri budovaní vzťahov, orientácii
v  podstatných informáciách či učení sa kompro-
misom i kritickému mysleniu. 

Nezabúdajme, že dôležitou súčasťou školy sú aj ro-
dičia. Povzbudzujme naše deti, nemajme na ne
prehnané nároky, doprajme im zážitky a priateľstvá.
Pokúsme sa väčšmi spolupracovať ako rodičia na-
vzájom, ako aj s našimi učiteľmi. Budovanie školskej
komunity je najlepším predpokladom ako našu
školu posunúť o  kúsok ďalej. Ostatné príde aj
samo J.

Krásne jarné dni želá

lUCIa TUlekoVá heNčeloVá

z denníkA stArostkY
AktivitY nášho  mestského poslAncA 

Ako sme volili hlavu šTáTu?
Po piatich rokoch si občania slovenskej republiky  opäť priamou voľbou volili prezidenta. 

účasť voličov v mČ bratislava-Rusovce v oboch kolách výrazne prevyšovala celoslovenský priemer.
v oboch kolách zvíťazila zuzana Čaputová.

výsledky 1. kola (16. marca 2019)
Počet voličov zapísaných v zoznamoch voličov  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 3 371
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 2 210
Volebná účasť v MČ Bratislava-Rusovce . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 65,56 %

Počet platných hlasov odovzdaných jednotlivým kandidátom 
Béla Bugár  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 48  hlasov
Zuzana Čaputová  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1 527  hlasov
Martin Daňo  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 5  hlasov
Štefan Harabín . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 155  hlasov
Eduard Chmelár  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 53  hlasov
Marián Kotleba  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 70  hlasov
Milan Krajniak . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 28  hlasov
František Mikloško  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 69  hlasov
Maroš Šefčovič  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 233  hlasov
Róbert Švec  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 8  hlasov
Bohumila Tauchmannová  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 2  hlasy    
Juraj Zábojník  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 8  hlasov
Ivan Zuzula  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1  hlas     

výsledky 2. kola (30. marca 2019)
Počet voličov zapísaných v zozname voličov  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 3 375
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 2 125
Volebná účasť v MČ Bratislava-Rusovce . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 62,96 %

Počet platných odovzdaných hlasov jednotlivým kandidátom
Zuzana  Čaputová  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 1 743 hlasov
Maroš Šefčovič  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 382 hlasov 

(red.)

PeTícia

chýbajúci PediaTeR
Starostka Lucia Tuleková Henčelová sa  obrátila s požiadavkou naliehavého

riešenia situácie zdravotnej starostlivosti pre deti a dorast pre obvod MČ
Bratislava-Rusovce na vedúcu odboru zdravotníctva BSK Janu Ježíkovú.
Riaditeľka v obsiahlej odpovedi vysvetlila príčiny nezrovnalostí pri ordinovaní
MUDr.  Čižmára a oznámila: „Nedávno nám poskytovateľ SI Medical oznámil,
že MUDr. Čižmár skončil pracovný pomer a  na jeho miesto nastúpila iná
lekárka. Poskytovateľ je povinný počas neprítomnosti lekára zabezpečiť zastu-
povanie v plnom rozsahu. Poskytovateľ SI Medical, s. r. o., má oproti iným po-

skytovateľom výhodu, že zastupovanie chýbajúcich lekárov môže zabezpečovať svojimi lekármi z vlastných sieťových zariadení,
čo aj urobil – zastupovanie zabezpečil v  blízkom Euromedixe, s. r. o., Betliarska 17 (člen siete ProCare) – MUDr. Evou
Belánovou, ktorá zastupuje v plnom rozsahu MUDr. Čižmára. Akútne stavy sú riešené zástupom v jej ambulancii 5 dní v týždni.
Prevencie sa nahlasujú sestričke Štefákovej priamo v ambulancii v SI Medical.“
Vyjadrenie riaditeľky odboru sa končí prosbou: „... ak by sa na Vás obrátil nespokojný rodič, prepošlite nám jeho podnet,
budeme sa ním zaoberať. Ak budeme v  kontakte s  novým pediatrom, primárne mu budeme odporúčať zdravotný obvod
Rusovce, Jarovce, Čunovo a spojíme ho priamo s Vami.“

(red.), foto: designed by freepik

Jedlý park alebo cesta?

iného, že pozemok bol prenajatý na účel, ktorý nie je v súlade
s funkčným využitím pozemku v zmysle záväznej časti územ-
ného plánu zóny. Snaha o zmenu využitia pozemku by tak
mohla byť na súde napadnutá za svoju retroaktivitu a prípadné
žaloby by MČ pravdepodobne prehrala. Pokračovanie nájmu
a zmena využitia pozemku byt tak mohla ohroziť MČ a bola
by proti verejnému záujmu obce. 
Zdôrazňujeme, že ak by bol právny stav taký, že na danom
mieste môže byť ihrisko a parčík, vedenie MČ by neváhalo
a stálo by plne na strane verejného priestoru. Lenže právo je
v tomto prípade na strane budúcich investorov. Zastávame
názor, že právna istota, teda stav, keď viem, že raz vydaný
oficiálny zámer mesta či mestskej časti mi dáva istotu, že
moja investícia do nehnuteľnosti nebude znehodnotená,  je
základným princípom právneho štátu a dobrého nažívania
medzi susedmi. 
Napriek vzniknutej nepríjemnej situácii je snahou MČ v spo-
lupráci s magistrátom hľadať miesto v oblasti Gaštanovej
aleje, kde by verejný priestor a ihrisko mohli byť. Veríme, že
takúto snahu podporia poslanci aj dotknutí obyvatelia
Rusoviec. 

PeTer Chrašč, právnik Mč

Stanovisko magistrátu k vzniknutej situácii: Mesto opakovane
vyzvalo MČ Rusovce na odstúpenie od nájomnej zmluvy
a vrátenie pozemku do správy mesta. Hlavným dôvodom je,
že v danom území je dlhodobo plánovaná prístupová cesta
k rodinným domom a viacero rodín a jednotlivcov si tam
svoje pozemky kúpilo práve pre tento zámer. Ten potvrdilo
mesto aj mestská časť v minulosti prijatím územného plánu
zóny. Ak mali Rusovčania záujem o vybudovanie detského
ihriska či ovocného sadu v danej lokalite, mali tak urobiť
práve pri jeho prijímaní. Žiadna takáto požiadavka sa však
neobjavila. Ulica dokonca získala aj názov Pri žrebčíne, čo
odhlasovali aj poslanci v Rusovciach. Všetky oficiálne kroky
mesta a mestskej časti tak deklarovali, že v danom území
bude prístupová cesta. Dnes mesto hľadá možnosť umiestniť
ihrisko na náhradnom pozemku. Zároveň mesto deklaruje,
že po prevzatí pozemku nedôjde k automatickému prenájmu
v prospech developera v danej lokalite, ale bude vyžadovať
čiastočnú kompenzáciu za nelegálny výrub stromov v lokalite,
ako aj trhovú cenu za prenájom svojho majetku. O využití
takto získaných zdrojov budeme rozhodovať v spolupráci so
starostkou p.Tulekovou. 

Vsobotu 30. marca mnohých ľudí, ktorí prišli voliť, oslovili
aktivisti Občianskeho združenia (OZ) Krajšie Rusovce

so žiadosťou o podpísanie petície žiadajúcej zachovanie jedlého
parku a ihriska pri Mínešskej ulici. V tejto súvislosti vám pri-
nášame oficiálne stanovisko vedenia mestskej časti.
Predmetný pozemok malo od apríla 2017 v nájme OZ Krajšie
Rusovce. Získalo ho ako odpoveď MČ na nelegálny výrub
drevín na pozemku jedného z majiteľov priľahlých stavebných
pozemkov. Cieľom aktivistov bolo predovšetkým zrevitalizovať
spomínané územie a upraviť ho pre širokú verejnosť. OZ tu
od jesene 2017 vysadilo ovocné stromy a zriadilo detské
ihrisko. Keďže v územnom pláne tejto zóny je na danom
mieste uvedená prístupová cesta, zaviazalo zastupiteľstvo sta-
rostku, aby začala obstarávanie zmien a doplnkov územného
plánu zóny tak, aby sa účel pozemku zmenil na verejnú zeleň.
Vzhľadom na žiadosť magistrátu o zrušenie nájmu a vrátenie
pozemku do pôsobnosti mesta absolvovala starostka začiatkom
roka niekoľko rokovaní  s majiteľmi stavebných pozemkov,
ako aj so zástupcami OZ v snahe nájsť kompromisné riešenie.
Nakoniec v marci 2019 mestská časť od zmluvy na prenájom
pozemku odstúpila.
Mestská časť uvedenými krokmi len odstraňuje protiprávny
stav. Nesúhlasí s tým, že účel pozemku môže svojvoľne
meniť. Vychádza pritom zo skutočnosti, že už v roku 2002
bola spracovaná urbanistická štúdia pre toto územie, ktorá je
rešpektovaná magistrátom ako súčasť celomestského územného
plánu. Na základe tejto štúdie magistrát už dvakrát v minulosti
vydal záväzné stanoviská k investičnej činnosti v tomto
území, podľa ktorých má daný pozemok slúžiť ako prístupová
cesta a na umiestnenie inžinierskych sietí.  Pozemok bol
teda určený na cestu už dávno, od roku 2012 má dokonca
svoje meno – ulica Pri žrebčíne. Naša MČ územný plán
mesta v tejto veci nikdy nerozporovala a dokonca v r. 2016
prijala územný plán zóny, ktorý priamo na danom mieste
potvrdzuje umiestnenie cesty.  Na niektoré stavebné parcely
v tejto lokalite už dokonca naša MČ vydala v minulosti
stavebné povolenie. 
V tejto veci bolo vydané aj stanovisko prokuratúry, ktorá
upozornila MČ na niekoľkonásobné pochybenia, okrem



basa 
je už pochovaná
Tento rok sme sa rozlúčili s fašian-

govým  obdobím pochovaním basy
pred  naším miestnym úradom. Šikovné
deti z DFS Gerulata pod vedením pani
Alžbety Uhrákovej predviedli  tradičnú
rozlúčku so zimou. Podujatie prilákalo
asi 150 Rusovčanov, ktorí  si pochutili
aj na vynikajúcich šiškách, ktoré spon-
zorsky pripravili pracovníčky z PD Du-
naj.  Viacero detí si  vyskúšalo zručnosti
v rámci tvorivých dielní, nechýbala ani hudobná skupina Ozvena.  Veríme,
že na budúci rok sa nám podarí zorganizovať aj tradičný sprievod
s maskami, o čom rokujeme so SĽUK-om.

(red.), foto: Mária Jajcajová, MÚ
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l Poslanec Radovan Jenčík navrhol
uznesenie, aby bola v Rusovciach
zriadená zóna bez pesticídov. Tento
krok ocenil p. Mokráň, ktorý o takejto
zóne už predbežne rokoval s p. Stra-
kom, riaditeľom RUSEKO, m. p. Po-
slanci jednohlasne zaviazali starostku,
aby materiál pripravila a predložila
na rokovanie májového miestneho
zastupiteľstva.

l Poslanec Radovan Jenčík navrhol
uznesenie, aby starostka vypracovala
plán náhradnej výsadby stromov v Ru-
sovciach. Poslanec Vladimír Mokráň
argumentoval potrebou vypracovania
koncepčného plánu starostlivosti o ze-
leň. P. Jenčík oponoval, že navrhnúť
pár stromov na výsadbu si nevyžaduje
spracovanie takéhoto obsiahleho ma-
teriálu. Nakoniec po krátkej diskusii
poslanci návrh schválili piatimi hlasmi,
ZDRŽALI SA: Kalmár, Dubovská,
Mokráň a Zjavková.

Palo Mokráň
(Videá zo zasadnutia si môžete pozrieť 
na FB mestskej časti: www.facebook.com/
MestskaCastBratislavarusovce)

Na mDŽ sa u nás nezabúda
Starostka Lucia Tuleková Henčelová
a jej zástupca Róbert Kalmár  si kara-
fiátom uctili rusovské dôchodkyne pri
príležitosti MDŽ. Klub dôchodcov pri
MiÚ spojil príjemné s užitočným – vý-
ročnú schôdzu s oslavou tradičného
dňa žien. Predsedníčka klubu Marta
Kováčiková predniesla správu o činnosti
za uplynulý rok, po nej sa rozprúdilo
rozprávanie o spoločných zážitkoch
a – ako to už pri stretnutiach našich
„čiperných“ dôchodcov býva – nechýbal
ani tanec do neskorého večera. Veľké
poďakovanie patrí pani Erike Ková -
cso vej, ktorá opäť sponzorsky prispela
kvietkami, ako aj  aktívnym členkám
klubu, ktoré vyzdobili priestory kultúrnej
sály a pripravili chutné občerstvenie
pre asi osemdesiat hostí tohto príjem-
ného posedenia.

(red.)

Jarná deratizácia 2019
Regionálny úrad verejného zdravot-
níctva každoročne upozorňuje na zá-
konnú povinnosť vykonať celoplošnú
deratizáciu (reguláciu živočíšnych škod-
cov) v období od 1. apríla 2019 do
15. mája 2019. Podnikatelia – fyzické
a aj právnické osoby – majú za povin-
nosť vykonať deratizáciu  vo všetkých
objektoch, ktoré im patria, resp. ich
spravujú, pričom musia výlučne využiť
služby firiem oprávnených profesio-
nálne vykonávať deratizáciu. Občania
sú povinní vykonať reguláciu živočíš-
nych škodcov vo  svojich pivničných
priestoroch, domoch, ako aj na po-
zemkoch využívaných na chov hospo-
dárskych zvierat, pričom ju môžu vy-
konať aj svojpomocne prípravkami
schválenými na tento účel. Naša mests-
ká časť si túto povinnosť splní do
konca apríla, a to vo všetkých objektoch
patriacich pod správu MČ Bratislava-
Rusovce.

ZUZaNa čerVeNákoVá, MÚ

výzvA

výsTavka skvosTov 
gertrulatského pohrebiska iii.
okrem stálej expozície máme v antickej Gerulate tento rok aj výstavku

nálezov gerulatského pohrebiska iii. Toto pohrebisko je známe bohatou
výbavou a zriedkavými a novými typmi šperkov zo zlata, striebra,
jantáru, gagátu a lignitu.  koráliky z gagátu na pohrebisku iii sa

prvýkrát vyskytli na našom území.  

založíme 
GašTanovú liGu?

v Rusovciach máme Gaštanovú aleju, mnoho gaštanov je aj
v parku a pozdĺž balkánskej ulice. ide samozrejme o pagaštan

konský. na jar nás tešia krásnymi veľkými kvetmi
a majestátnymi listami. ale už začiatkom leta sa na listoch

objavujú hnedé škvrny, ktoré sa neustále zväčšujú a listy
predčasne opadávajú. skúsime s tým niečo urobiť?

V minulosti sa robili postreky, ale ich účinnosť nebola dostatočná
a v posledných rokoch boli gaštany ponechané svojmu osudu,

ktorý je rovnaký v celej Európe. Pozrime sa, čo o tom píšu na
 internete:

Pagaštan konský (Aesculus hippocastanum)
listy pagaštana konského sú napádané a poškodzované ploskáčikom
pagaštanovým (Cameraria ohridella). larvy živiace sa vnútornými
časťami listov spôsobujú veľké ploché míny (poškodenia), dôsledkom
čoho listy hnednú a opadávajú. Stromy, ktoré predčasne stratili listy,
niekedy koncom leta zakvitnú a v zimnom období namŕzajú. Škodca
prezimuje v opadanom lístí.
Zaujímavá je najmä posledná informácia. Upútala viacerých –
minulý rok som videl v televízii reláciu o tom, ako partia ľudí s pre-
kvapujúcou účinnosťou systematicky zbierala a likvidovala opadané
gaštanové listy.
V súvislosti s našimi gaštanmi sa hovorí o radikálnom riešení
v parku, v rámci rekonštrukcie kaštieľa majú gaštany zlikvidovať,
ale termínov opravy kaštieľa a úpravy parku už bolo veľa. Na
Gaštanovej aleji postupne nahrádzajú pagaštan konský iným gaštanom,
ktorý ploskáčikovi nechutí. Tých gaštanov je však veľa aj mimo
parku a Gaštanovej aleje...
Môj návrh je takýto: Založme Gaštanovú ligu. Jej členovia do leta
„zmapujú“ gaštany v Rusovciach. Každý člen si vezme pod patronát
skupinku gaštanov, ideálne v blízkosti svojho domu. Pod týmito gaš-
tanmi bude potom až do zimy zbierať do vriec opadané listy
gaštanov. Odmenou bude, že na budúci rok už bude  predčasne opa-
daných gaštanových listov podstatne menej. Ja sa hlásim do
Gaštanovej ligy ako prvý. Kto sa ku mne pridá?
Kontakt: Pohraničníkov 2, tel.: 02/62859473, 

pavel.mokran@hotmail.com
PaVel Mokráň starší, foto: Palo Mokráň

Pagaštan konský
kvitnúci na jeseň

napadnutý
ploskáčikom

pagaštanovým.

RekonšTRukcie
sa dočká aj interiér

hasičská zbrojnica, ktorá bola postavená pred viac ako štyridsiatimi rokmi,
zažíva pracovný ruch. minulý rok sa začalo s rekonštrukciou vďaka

tridsaťtisícovej dotácii od Prezídia hasičského a záchranného zboru
v kombinácii s vlastnými finančnými prostriedkami mestskej časti.

v súčasnosti sa púšťame do zanedbaného interiéru.

Pôvodné priestory
zbrojnice čaká úplná

rekonštrukcia

Vymenili sa pôvodné okná za plastové, dvere za hliníkové, garážové oceľové
brány za sekcionálne, vonkajšie osvetlenie za nové a zateplila sa predná časť

fasády. Vzhľadom na to, že interiér objektu je dlho v zlom technickom stave, je prí-
nosom, že bude zrekonštruovaný a uvedený späť do života. S prácami sa začne v II.
kvartáli tohto roka a predpokladáme, že rekonštrukcia bude ukončená v mesiacoch
september-október.
Projektová dokumentácia zahŕňa kompletnú rekonštrukciu interiéru objektu.
Predmetom projektu je výmena elektroinštalačného vedenia, rozvodov vody
a kanalizácie, opravy vnútorných omietok, nové stropy zo sadrokartónového
systému, výmena podláh, keramických obkladov a dlažby, vykurovacích telies,
osvet ľovacích telies a nové kompletné vybavenie (umývadlá s príslušenstvom,
pisoáre, WC, interiérové dvere, zrkadlá...). Projekt rieši aj rekonštrukciu
bleskozvodu, výmenu poškodenej izolácie na streche, ako aj bezbariérový vstup
do priestorov pre osoby s obmedzenou schopnosťou pohybu a orientácie, ako aj
sociálne zázemie pre ZŤP.
Celé dielo bude financované z rozpočtu mestskej časti, prípadne na základe zaob-
staraných finančných prostriedkov. Realizáciou projektu získame dôstojné miesto
na uskutočňovanie rôznych kultúrnych, spoločenských a rodinných akcií. 

alexaNder kITaNoVIč, MÚ
Foto: archív MÚ

Pozornosť  si zasluhuje počet náramkov  na pohrebisku III. Kým zo 176
hrobov pohrebiska I pochádza 20 kusov náramkov, zo šestnástich hrobov

pohrebiska III pochádza 26 kusov náramkov z bronzu, kosti, skla a železa. Ne-
obvyklý je aj vysoký počet korálikov, vyše 500 kusov. V hrobe 6 malo
pochované dieťa okrem iných predmetov striebornú a bronzovú ihlicu a na
rukách 5 bronzových a 2 kostené náramky.  V hrobe 16 mala pochovaná žena
4 prstene. Jeden z nich – pečatný –  má gemu s egyptskými božstvami
Sarapisom a Isidou. Významná a neobvyklá je prítomnosť dvoch nádob ger-
mánskeho pôvodu v dvoch rímskych hroboch. Domnievame sa, že môže ísť
o znak etnickej príslušnosti pochovaných jedincov. Je možné, že uvedené
hroby reprezentujú tých obyvateľov Panónie, ktorých pôvod je potrebné
hľadať na území severne od Dunaja. Mince datujú pohrebisko do 4. storočia.
Bohatý mobiliár Gerulaty obsahuje aj doklady tkáčstva. Na základe výsledkov
archeologických výskumov spoznáme vojenský kastel Gerulatu aj z tohto
civilného pohľadu. Na pohrebisku III boli objavené dva nepatrné zvyšky
textilu. Fragment na zrkadle mohol pochádzať z látky, ktorou bolo prikryté
telo mŕtveho. Železný predmet v Rusovciach by mohol byť prvým nástrojom
dokladajúcim existenciu dvojbrvnových krosien, či dokonca znalosť tkania
tapisérií v rímskej provincii Panonia na území Slovenska. 
Príďte stráviť príjemné chvíle s dávnou históriou Rusoviec. Pracovníci múzea
všetkých srdečne pozývajú na výstavu skvostov spod zeme.

JaroSlaVa SChMIdToVá, archeologička, MMB antická Gerulata
Foto: Ľudmila Mišurová

kam
s PodneTmi?
Máte akúkoľvek otázku, nápad, podnet

alebo sťažnosť? Chcete, aby sa dostala
do správnych rúk a neskončila v koši? Postupujte
takto:
✔ Na adresu podnet@bratislava-rusovce.sk

napíšte meil. Podnet sa dostane do rúk
zodpovednej osoby na miestnom úrade.

✔ Napíšte podnet na stránku mestskej časti
www.bratislava-rusovce.sk. V spodnej časti
stránky je formulár, ktorý vyplníte a odo-
šlete.

✔ Máte už v mobile aplikáciu Odkaz pre sta-
rostu? Ak ešte nie, nainštalujte si ju. Po-
mocou nej môžete odfotiť a poslať aký-
koľvek podnet na celom území Bratislavy.
Administrátori stránky podnet vyhodnotia
a zašlú zodpovednej organizácii. Ak sa
týka pôsobnosti nášho úradu, pošlú podnet
zodpovednej osobe na miestnom úrade.

(PM)

komunikuJeme s mÚ

bociany
máme späť 

Každoročne s napätím očakávame, či sa do
bocianieho hniezda na Keltskej ulici vrátia

jeho bieli obyvatelia. Tak to bolo aj tento rok. Bo-
ciany prileteli, mapovali terén a rozhodovali sa.
Všetci sme svoj zrak upierali do výšin a čakali,
ako sa rozhodnú. Obyvatelia Keltskej ulice však
vyslovili obavu, že hniezdo je príliš zarastené bu-
rinou  a bociany sa tam nevrátia. Kontaktovali
sme preto Štátnu ochranu prírody, aby sme sa
poradili, ako najlepšie zabezpečiť návrat bocianov.
Urobili sme obhliadku, objednali plošinu a pra-
covníka na výškové práce, aby sme zlepšili hniezdne
podmienky našich bocianov. V deň, keď sme pri -
šli hniezdo „odľahčiť“, na naše veľké prekvapenie
bociany už boli tam. Predbehli nás. Svoj domov
si postupne upravujú „svojpomocne“ a my už len
s tichým obdivom budeme teraz sledovať toto
veľkolepé prírodné divadlo. Veríme, že nás onedlho
potešia novým prírastkom. 

Text a foto: MÚ
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noc v knižnici: 
knihomoľ harryho pottera
Už tretí rok organizujú učiteľky Mgr. Pravdová a PaedDr. Valkovičová Noc v knižnici.

Žiaci sa nevedeli dočkať, akú tému bude mať toto obľúbené podujatie tento rok,
či prekoná  témy z minulých období –  rozprávky Hansa Christiana Andersena
a rozprávky ku Dňu Zeme. Tohtoročná
téma bola veľkolepá: 22. marca 2019 sa
naša škola zmenila na Rockfordskú uni-
verzitu  Harryho Pottera. Žiaci mali ne-
smiernu radosť, niektorí ju prejavili vý-
skotom a potleskom.
Podvečer sa pred školou začali schádzať
malí čarodejníci v kúzelných plášťoch
s čarovnými  paličkami. Vo vestibule školy
ich privítal riaditeľ Rockfordu Albus Dumbledore – zastúpil ho náš  riaditeľ Mgr. Kunst.
Zástupcovia tried pod čarodejným klobúkom boli zaradení do jednotlivých fakúlt:
Bystrohlav, Bifľomor, Chrabromil, Slizolin. Malí čarodejníci plnili rôzne úlohy, aby si
zaslúžili sovy a medaily plné pečiatok. Aktivity hop-šup prášok, vrešťadlo, Rockfordský
hrad, umrnčaná Mirta, mudrci, animals, Rockfordský bál, leviosa, metlobal a výroba
vlajok pre každú fakultu žiakov doslova pohltili. Ďakujeme pedagógom, ktorí všetky
aktivity pripravili: Mgr. Suchá, Mgr. Koniarová, Mgr. Štofková, Mgr. Iglarčíková,
Mgr. Seman, Mgr. Pravdová, Mgr. Aľušíková, Mgr. Poprocká, PaedDr. Valkovičová,
Mgr. Vargová, Mgr. Kecskes, Mgr. Hlubocký. Pomáhali žiaci druhého stupňa a tiež panie
vychovávateľky Ďurďovičová, Jurčová, Avuková, Šemšejová, Vranská a Királyová.
O pol siedmej sa všetci účastníci posilnili malou večerou a o deviatej boli už všetci
zvedaví na  vyhodnotenie, na ktoré prispeli tortou, mafinmi, jabĺčkami, džúsmi rodičia
a aj sponzor – organizácia Tesco, za čo veľmi pekne ďakujeme.  Všetci žiaci fakúlt boli
odmenení sovami a drobnými sladkosťami. Nasledoval film o Harrym Potterovi. Okolo
22. hodine začali prichádzať prví rodičia, aby si svojich malých čarodejníkov odviedli
domov a uložili ich na sladký spánok.
Wingardium leviosa luck!                                                                VedeNIe Zš s Mš

víTaní sú 
najmä oteckovia
Pred tromi rokmi sme do našej škole

prvýkrát pozvali na vyučovanie rodi-
čov v rámci projektového vyučovania,
ktoré prebieha tri až štyrikrát do roka.
Autorka PaedDr. Beáta Valkovičová vy-
chádzala z nórskeho spôsobu vyučovania. Projektové vyučovanie spracovala a vytvorila
na základe podmienok nášho slovenského školstva. V prvom a druhom ročníku  sú
úlohy spracované na témy rozprávok. V treťom ročníku vyučovanie prebieha na tému
Plavba pirátov, ku ktorej sú prispôsobené všetky úlohy a motivačné príbehy.
Žiaci pracujú s rodičmi v centrách. V prvom ročníku v jazykovom, matematickom, prí-
rodovednom a výtvarnom centre, v druhom ročníku v jazykovom, anglickom,
prírodovednom a matematickom centre, v treťom ročníku je to jazykové, prírodovedno-
vlastivedné, matematické a anglické centrum. Žiaci si opakujú nielen základné učivo,
ale riešia úlohy aj z rozširujúceho učiva, úlohy na logické myslenie, priestorovú
predstavivosť, učia sa vzájomne v centrách medzi sebou komunikovať a spolupracovať.
Náročnosť úloh z roka na rok stúpa. Tretiaci počas projektového vyučovania pri rôznych
úlohách už samostatne využívajú počítač, mapy, slovníky, iné materiály a pomôcky.
Žiaci sa na projektové vyučovanie vždy veľmi tešia a sú radi, že na vyučovaní na celý
deň sú aj rodičia. Vítaní sú najmä oteckovia, pretože v školstve pracuje menej mužov.
Na strane druhej rodičia majú možnosť vidieť svoje dieťa, ako pracuje na vyučovaní,
ako sa správa, čo všetko ovláda a aké má poznatky z jednotlivých predmetov. 
Už teraz sa intenzívne pripravujeme na posledné projektové vyučovanie v tomto
školskom roku v máji. Týmto pozývame rodičov opäť medzi nás.

raSTISlaV kUNST, riaditeľ Zš s Mš, foto: archív Zš s Mš

Čakáme
budúcich hasičov
Poznávate na tejto ske-

novanej fotografii
z roku 1994 svojich šar-
vancov, ktorých sme pri-
pravovali v družstve detí
na hasičský šport? Skôr
len intuitívne, pretože
roky bežia, záujmy sa ča-
som formujú, ale návyky
pre zodpovedný prístup
pre kolektívne účinkovanie
v súťažiach, záujem pre
šport, fyzickú odolnosť zostáva. Toto bol len začiatok, keď týmto
sedemročným chlapcom bola „hasičina“ len hrou.
Postupne rástli, naučili sa
narábať s hadicami, pre-
konávať prekážky v štafe-
tovom behu, súťažiť v hre
Plameň doma aj v zahra-
ničí – Maďarsku, Rakúsku
a Česku. Na tejto tiež ske-
novanej fotografii z roku
2001 je časť družstva „pla-
meňákov“. Táto hra pre
8- až 15-ročné deti má
medzinárodné pravidlá
a pozostáva z disciplín: štafetový beh cez prekážky na 400 m a prekážkový
beh CTIF, čo je vyložene technická disciplína, ale zvládnuteľná. U nás sa
k týmto disciplínam pridal požiarny útok s vodou pre zvýšenie atraktivity
súťaženia. A že to ide, o tom svedčí aj skutočnosť, že viacero detí
v dospelosti sú už profesionálnymi hasičmi.
Keď prekonajú detský a dorastenecký vek a táto činnosť v nich dozreje,
dorastú v statných chlapov a ak sa nerozhodnú pre profesionálnu kariéru,
pokračujú v dobrovoľnom hasičskom zbore, tí najvýkonnejší sú po
základnom výcviku a ďalšej príprave zaradení do zásahovej hasičskej
jednotky. Ak ich vidíte a počujete sirény, tak sa ponáhľajú zachraňovať
životy a majetok, čo je základný zmysel tejto dobrovoľníckej činnosti.

Tešíme sa
na šikovné deti
Prijímanie detí na predprimárne vzdelávanie do materskej školy

v školskom roku 2019/2020 sa uskutoční od 24. apríla do 2. mája
2019 v budove materskej školy:
Tešíme sa na vás:
✔ 24. 04. 2019 streda od 10. do 12. hodiny,
✔ 25. 04. 2019 štvrtok  od 15. do 17. hodiny,
✔ 26. 04. 2019 piatok od 10. do 12. hodiny.,
✔ 29. 04. 2019 pondelok od 15. do 17. hodiny,
✔ 30. 04. 2019 utorok  od 10. do 12. hodiny,
✔ 02. 5. 2019 štvrtok od 11. do 15. hodiny.
Na základe písomnej žiadosti zákonných zástupcov detí sa v zmysle § 59
ods.1 školského zákona budú prijímať: 
a) spravidla deti vo veku od 3 rokov do 6 rokov ich veku; 
b) prednostne deti, ktoré dovŕšili piaty rok veku a majú v nasledujúcom

školskom roku plniť povinnú školskú dochádzku; 
c) prednostne deti s odloženým začiatkom plnenia povinnej školskej do-

chádzky a deti s dodatočne odloženým začiatkom plnenie povinnej
školskej dochádzky. 

Pri prijímaní detí zákonní zástupcovia detí predložia žiadosť o prijatie
dieťaťa na predprimárne vzdelávanie v MŠ s potvrdením o zdravotnom
stave, ktoré bude obsahovať aj údaj o povinnom očkovaní – tlačivo
Žiadosť o prijatie dieťaťa na predprimárne vzdelávanie v materskej škole
s vyučovacím jazykom slovenským.  Žiadosť podaná bez tohto potvrdenia
nie je úplná a nie je akceptovateľná. Žiadosť je zverejnená a dá sa stiahnuť
z internetovej stránky www.zsrusovce.sk. Žiadosť môže poskytnúť aj
materská škola. Písomné rozhodnutie riaditeľa ZŠ s MŠ bude zákonným
zástupcom zaslané do 30. júna 2019.

dveRe kosTolov
dokorán
ak vám titulok pripomenul dnes už
legendárny televízny seriál okná vesmíru
dokorán, nie je to náhoda. spomenutý
seriál je už históriou, ale jeho princíp je
živý dodnes aj u nás v Rusovciach. Pýtate
sa kde a ako? Čítajte ďalej!

Pamätníci vedia, že tento seriál si početných
divákov spoľahlivo udržal celých sedem-

násť rokov najmä vďaka tomu, že zrozumiteľne
a príťažlivo sprostredkúval neodborníkom
fakty a informácie o vesmíre. De facto ich de-
mystifikoval a priblížil aj tým, ktorí sa o svet
mimo zemegule vôbec nezaujímali. A spravil
ho pre nich takým atraktívnym, že stratili reš-
pekt z nepoznaného. 

vstúpte do farských priestorov
Pred niekoľkými rokmi  sme sa v našej farnosti

pripojili k medzinárodnému projektu Noc kostolov. Vždy v máji sprístupníme
verejnosti kostol, pastoračné centrum aj ostatné farské priestory všetkým, ktorí sa
s nimi chcú zoznámiť. Rovnako to robievajú aj naši bratia evanjelici. Každý môže
voľne vstúpiť napr. aj do sakristie či na kostolnú vežu alebo do krypty pod
kostolom. Zmyslom tohto večera je presne to, čo dalo vzniknúť aj vyniknúť spome-
nutému seriálu – odhaliť všetkým tým, ktorí nie sú členmi našej kresťanskej
komunity, nielen rusovské sakrálne stavby, ale aj nás, Rusovčanov, ktorí túto
komunitu tvoríme. Každý návštevník má možnosť urobiť si vlastnú predstavu –
o priestoroch, umeleckých artefaktoch, historických hodnotách, atmosfére, ale aj
ľuďoch, ich náture a myslení. Okrem možnosti vidieť naše priestory majú návštevníci
príležitosť vypočuť si krásnu hudbu, dozvedieť sa o histórii a umeleckých dielach
viac z ilustrovanej brožúry, ktorú majú voľne k dispozícii, alebo sa po zotmení
pokochať kostolom žiariacim rôznymi farbami. V pastoračnom centre máme
pripravené aj drobné občerstvenie i prívetivé slovo do diskusie pre tých zhovorčivejších.
Želáme si a veríme, že takto umožníme všetkým, ktorí počas roka chodia okolo nás
a našich priestorov v úctivej vzdialenosti, urobiť si konkrétnu predstavu o našom
spoločenstve a priestoroch, a tak ich nielen demystifikovať, ale aj otvoriť všetkým,
ktorí prejavia záujem. Každý rok k už tradičným návštevníkom pribudne aj nemálo
nových, ktorí sú u nás prvýkrát. Aj tento rok sa budeme tešiť na všetkých –
tradičných aj takpovediac „nováčikov“. Všetkým sa budeme s radosťou venovať.
Noc kostolov vznikla úplne spontánne roku 2001 v Nemecku. Počas ďalších
štyroch rokov sa tento fenomén rozšíril po celom Rakúsku. Od roku 2009 sa akcia
koná aj mimo Rakúska, na Slovensku sme ju prvýkrát zorganizovali v roku 2011.
V minulom roku sa u nás do tejto akcie zapojilo 28 chrámov piatich cirkví.
Tohtoročná Noc kostolov, počas ktorej budú už tradične otvorené oba naše
rusovské chrámy – katolícky aj evanjelický – bude 24. mája. Podrobnejší program
nájdete včas na webovej stránke našej farnosti www.farnostrusovce.sk.

VladIMír herIBaN, člen farskej rady
Foto: archív

ocenenia vo futbale
Na  marcovej konferencii Bratislavského futbalového zväzu bolo v programe

aj ocenenie jubilantov a funkcionárov za ich dlhoročnú činnosť v slovenskom
futbale. Strieborný odznak Slovenského futbalového zväzu bol udelený aj
dvom  našim spoluobčanom – RNDr. Alexandrovi Berkovičovi k jeho
osemdesiatke a Ladislavovi Jaborekovi k šesťdesiatke.
Obom srdečne gratulujeme!                                                                      (red.)

z nAšeJ fArnosti

nábor dhz

Lenže aj týmto mužom pribúdajú roky a potrebujú nástupcov. Preto aj
touto cestou pozývame do našich radov chlapcov aj dievčatá vo veku 8 – 12
rokov (môžu byť aj mladší). K hasičstvu a záchranárskym  činnostiam ich
povedú skúsení starší „kolegovia“, pripravia ich na reálne, a nie virtuálne
videnie a likvidáciu mimoriadnych situácií.
Vážení rodičia, ak sme vás oslovili, nechajte nám kontakt v hasičskej
zbrojnici alebo sms správou na čísla: 0905 418435, 0903 792382 alebo
v novinovom stánku u Petra Filagu. Radi vás pozveme na stretnutie.
Tešíme sa na kladné reakcie.

Výbor dhZ rusovce 

AktívnA školA

nAši nAJmenší

svetový deň vody
„VODA JE NAJDÔLEŽITEJŠIA
A NENAHRADITEĽNÁ ZLOŽKA ŽIVOTA,
BEZ KTOREJ NEMÔŽU EXISTOVAŤ ČLOVEK,
ŽIVOČÍCHY, ZEM ANI ŽIVOT.“

Od 20. do 27. marca si deti našej materskej
školy aj vďaka grantu Bratislavskej vo-

dárenskej spoločnosti rôznymi aktivitami pri-
pomenuli Svetový deň vody. Deti pomáhali
vlastnými výtvarnými  prácami pri výzdobe
interiéru školy, sadili  semienka a rastliny
a pozorovali,  aký vplyv má voda na  klíčenie,
rast a život rastlín, dozvedeli sa o funkcii
miestneho vodojemu, oboznamovali sa s ko-
lobehom vody prostredníctvom ekoprogramu
Putovanie kvapky svetom,  pozorovali prírodu
– rastliny a živočíchy okolo miestneho potoka.
Naši predškoláci navštívili Vodárenské múzeum
BVS, kde sa dozvedeli, ako sa voda filtruje,
čo sú to vodné zdroje, načo slúži kanalizácia.
Vyvrcholením aktivít boli spoločné hry  na
dvore materskej školy, kde si deti vyskúšali  chytanie rybičiek v „jazierku“,
prechádzanie po pohyblivom rebríku, chôdzu po kladine, prenášanie
balónov palicami z koša do koša, hádzanie lôpt do bazéna a na záver
zaplavili dvor dúhovými bublinami. 
Našťastie nám počas týchto dní počasie prialo a deti si užili krásne
spoločné chvíle plné zábavy a radosti.     

Text a foto: kolekTíV Zš s Mš
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Čo je Rýchlejšie ? 
dopravná situácia je veľkým problémom nielen Rusoviec, no celého slovenska.

Pred niekoľkými týždňami som sa rozhodol, že zmeriam čas v rannej špičke
z Rusoviec od hotela Ponteo do bratislavy po začiatok mosta apollo. je  lepšie

cestovať z Rusoviec do bratislavy po starej ceste alebo po diaľnici? 

Pred niekoľkými rokmi bola odovzdaná  do prevádzky diaľnica z Bratislavy
smerom do Budapešti. Pre občanov žijúcich v Rusovciach a okolí sa naskytla

možnosť rýchleho presunu  do centra najmä v rannej a popoludňajšej špičke cez
diaľničný vjazd v Rajke, samozrejme,  za diaľničné poplatky. Pred dvomi rokmi sme
v aute prešli z Rusoviec do Bratislavy  za 15 minút. Časy sa zmenili. V centre
Rusoviec  nainštalovali na  priechode pre chodcov tlačidlové ovládanie a vzápätí sa
začali  tvoriť zápchy. Podstatne dôležitejšia je v tomto prípade bezpečnosť premávky.
Ďalšie zdržanie spôsobuje stavba obchvatu Bratislavy pri odbočke do Jaroviec. 

MOjE MERaNia:
5. marca 2019 
7.40 –  výjazd od  hotela Ponteo
8.13 –  príchod na začiatok mosta

Apollo
Po starej ceste: 33 minút
8. marca 2019 
16.00 – výjazd od konca mosta Apollo
16.35 – príchod k hotelu Ponteo
Po starej ceste: 35 minút
6. marca 2019
8. 00 – výjazd od  hotela Ponteo, smer

Rajka, pred ňou odbočenie na
diaľnicu, smer Bratislava

8.21  – most SNP
Po diaľnici: 21 minút
17.00 – výjazd od mosta SNP
17.18 – príjazd k hotelu Ponteo
Po diaľnici: 18 minút
Tieto údaje sú len informatívne. Môže
ich ovplyvniť počasie  alebo hustota
premávky. 

Problém?
Maďarská diaľničná spoločnosť zaviedla tzv. župné diaľničné poplatky, ktoré
umožňujú občanom používať  diaľnicu  na kratších úsekoch za menší poplatok,
napr. pri dennom cestovaní  do práce. Tým sa však posunutím dopravnej tabule
o cca 100 metrov smerom k Slovensku spoplatnil úsek pri Rajke.  Župný poplatok
Györ – Šoproň stojí  na celý rok  16 eur, mesačne cca 1,30 eura. Vodiči sa  môžu
rozhodnúť, či použijú rýchlejšiu a ekologickejšiu diaľnicu, alebo budú jazdiť po
starej ceste a stáť v zápche. Možno vám pri rozhodovaní pomôžu aj moje údaje.

TIBor STraka starší,  člen komisie dopravy 
Foto: Palo Mokráň

sTánok za odvoz
na priestranstve za predajňou kraj  je nevyužívaný stánok, ktorý mČ bratislava- 

-Rusovce ponúka za odvoz. informácie na miestnom úrade, tel. číslo: 02/68 20 70 31.

Foto: Palo Mokráň

Po zimnom období
nám na trávnatých
plochách vzniká veľké
množstvo krtincov
a nerovností, ktoré
pred prvým jarným
kosením upravujeme
rozhrabávaním
a strojným sitovaním

jarné orezávanie
drevín a kríkov patria
do našej každoročnej
pravidelnej činnosti

veľa času sme strávili
na stojisku
kontajnerov, kde sme
v spolupráci s Pd dunaj
upratali zostatok
zhoreniska z minulého
roka

Pripravujeme sa na
osvetlenie stojiska
a kamerový systém

nazbieraná drevná
hmota z nábytku
a konárov je
subdodávateľsky
podrvená a odvezená
na ďalšie spracovanie 

Text a foto: 
rUSeko, m. p.


